



Dessin HÉLÈNE PERDEREAU



The capacity to bring people together La capacité de rassembler

When Reuben M. first left his village for the capital, he worked hard as a badly paid unskilled labourer, but he escaped this fate when he invented a lottery machine. He didn't think it was a good thing to make money off the backs of others, so he decided to return to his village, return to his family's profession of blacksmith, and establish a training centre for young people, where they learn their trade as blacksmiths. They are sensitive to the destruction of the forest because they are big users of charcoal. For this reason, Reuben and his group started a reforestation project.
Reuben M., Tanzania - Letter 89 - 2014

Reuben M. a travaillé dur comme ouvrier non qualifié peu payé, puis a échappé à sa condition en inventant une machine à sous. Il a pensé que ce n'était pas bien de se faire de l'argent sur le dos des autres ; il a donc décidé de retourner dans son village, de reprendre la profession familiale de forgeron et de créer un centre d'apprentissage pour les jeunes. Ils leur enseignent le métier de forgeron. Ils sont très concernés par la destruction de la forêt parce qu'ils sont de gros utilisateurs de charbon de bois. C'est pourquoi Reuben et son groupe ont démarré un projet de reforestation.
Reuben M., Tanzanie - Lettre 89 - 2014